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AI Kto by nepoznal rozprávku "Bol raz jeden kráľ" s podtextom soľ nad 
zlato. Istý kráľ menom Ja prvý sa jedného dňa opýtal svojich dcér, 
ktorá z nich ho má najradšej. Potom by jej dal kráľovstvo. Prvá ho 
milovala ako zlato, druhá ako zlato v hrdle a najmladšia Maruška 
povedala, že ho miluje ako soľ. Nahnevaný a urazený kráľ za tento 
výrok vykázal Marušku z hradu. Nariadil tiež zničiť všetku soľ v 
kráľovstve. Čoskoro však zistil, že bez soli sa nikto nezaobíde. Hľadal 
Marušku a až keď sa priznal k svojim chybám, našiel ju a s ňou aj 
nevyčerpateľnú soľničku, ktorá naplnila všetky soľničky vo všetkých 
domácnostiach kráľovstva. 
KE Evanjelista nám dnes podáva dva výroky o postoji a vnútornej sile 
tých, ktorí prijali Božie kráľovstvo: stali sa svetlom sveta a soľou zeme.  
DI Soľ sa v čase Krista používala na dochucovanie jedál, 
konzervovanie a čistenie a bola neoddeliteľnou súčasťou každej 
obety. Hoci soľ nestráca svoju slanosť, môže sa znehodnotiť 
(evanjeliový text je doslovný: stáva sa dobrou na nič). Pán Ježiš 
používa príklad so soľou, aby nám pripomenul, že naše srdcia 
neustále strácajú svoju opravdivosť. V Izraeli sa používala aj kamenná 
soľ, hoci Židia mali prístup k neobmedzeným zásobám soli z Mŕtveho 
mora. Kamenná soľ však nemala chuť kvôli rôznym nečistotám a 
chemickej nestálosti. Práve na tento jav naráža Ježiš v dnešnom 
evanjeliu. 
PAR Ježiš v tomto evanjeliu vyjadruje zmysel poslania kresťana - 
nebáť sa byť, teda byť tým, kto je nesmierne obdarený poznaním 
osobného Boha. Táto skutočnosť totiž dáva svetu správnu príchuť. 
Rovnako aj kresťania, ktorí nijakým spôsobom neovplyvňujú svet 
okolo seba a ktorí sa príliš podobajú neveriacim, ktorých postoje sú 
založené len na materiálnych hodnotách, majú pre Božiu vec len malú 
hodnotu. Praví kresťania by nemali splynúť s davom, ale byť soľou 
zeme, tak ako korenie dodáva jedlu lahodnú chuť. Jednou z 
charakteristík sveta, v ktorom žijeme, je znižovanie štandardov. 
Štandardy normy čestnosti, normy pracovitosti, normy svedomitosti, 
morálne normy, to všetko má upadajúcu tendenciu. Kresťan musí byť 
človekom, ktorý si drží štandard absolútnej čistoty v reči, v správaní a 
dokonca aj v myslení. Žiadny kresťan sa nemôže odchýliť od noriem 
prísnej čestnosti. Žiadny kresťan nemôže ľahkovážne uvažovať o 
znižovaní morálnych noriem vo svete, kde sa ulice každého veľkého 
mesta poskytujú zámerné lákadlá na hriech. Žiadny kresťan si 

nemôže dovoliť nevhodné a sugestívne vtipy, ktoré sú tak často 
súčasťou spoločenskej konverzácie. Kresťan sa musí zachovať 
"nepoškvrnený od sveta". 
MY1 Christa Mevesová napísala knihu Naliehavé problémy 
súčasnosti. Okrem iného v nej píše toto: „Stalo sa to v Nemecku. Do 
škôl sa zavádzala sexuálna výchova. Učiteľka na triednej schôdzke 
oznámila rodičom, že "ako je to teraz bežné na mnohých školách", 
chce nechať chlapcov a dievčatá vo svojej štvrtej triede, aby sa po 
hodine telesnej výchovy spolu sprchovali nahí. Všetci rodičia sú 
ochotní s tým súhlasiť, len jeden kresťanský veriaci otec má námietky 
a navrhuje, aby sa deti vyjadrili samy. Hoci učiteľ a ostatní rodičia 
považovali tento postup za zbytočný, pretože ich deti sú tak moderne 
vzdelané, že v tom nebudú vidieť nič zvláštne, napriek tomu s 
experimentom súhlasili. Odvážny otec žiadal, aby sa deti mohli 
rozhodnúť v úplnej tajnosti. Hlasovalo sa písomne. Ukázalo sa, že z 
28 detí je 26 proti spoločnému sprchovaniu!  
MY2 Do poradenskej miestnosti vojde mladý študent s rozžiarenou 
tvárou. Poradca si to všimne a spýta sa ho, čo sa stalo. A mladý muž 
vysvetľuje: "Otec ma dnes ráno neuveriteľne prekvapil. Po raňajkách 
mi zaželal pekný deň a chcel ísť do práce. Keď odchádzal, uvedomila 
som si, že je len 7.45 a otec musí byť v práci až o 9.00. Tak som sa 
ho na to spýtal. Otec mi to povedal: "Vieš, snažím sa každý deň prísť 
na omšu do Kostola Najsvätejšej Trojice. Potom idem do práce." Bol 
som tým ohromený, a to o to viac, že on to nikdy nepovedal a nikdy 
ma nenútil chodiť do kostola. Navyše, ako tínedžer som mu 
posledných pár týždňov dával zabrať kvôli nedeľnej omši, ale otec sa 
vôbec nehneval. Takže teraz rozmýšľam, že možno začnem chodiť aj 
na každodennú omšu." 
ADE Vďaka Bohu, že máme okolo seba ľudí, ktorí zostali tou soľou, aj 
keď iných tá soľ možno strašne páli v očiach. Bratia a sestry, máme 
na výber, ako Maruška v rozprávke. Nebolo to pre ňu ľahké, ale 
nepoprela pravdu, o ktorej bola presvedčená. A spomeňme si, že v 
rozprávke je staršia vdova, ktorá ako jediná neposlúchla kráľov príkaz 
a neodovzdala všetku soľ. Je to výzva aj pre nás. Ak sa bojíme a z 
rôznych dôvodov strácame svoju kresťanskú identitu rôznymi 
kompromismi so svetom, potom naša soľ stráca svoju kvalitu a je 
dobrá len na vyhodenie. Prosme Boha, aby nám dal odvahu zostať 
tento týždeň kvalitnou soľou zeme a svetlom sveta, nech sme 
kdekoľvek. Amen. 


